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Budakeszi Iránytű Krónika

Évindító egyeztetés
a Művelődési Központban

Január 10-én a Művelődési Központ 
igazgatójának meghívására tartott 
fórumon a helyi civilszervezetek kép
viselői ismertették meg és egyeztet
ték egymással az ez évre tervezett 
programjaikat. A civilszervezeteknek 
otthont adó intézmény vezetője, 
Dalotti Tibor tájékoztatást adott az 
eddigi eredményekről és az ez évi 
változásokról, valamint köszönetét 
fejezte ki azért a sok segítségért, me
lyet a budakesziek adtak a háznak 
2005-ben.

Támogatást várnak
A fórum napján fejeződött be a műve

lődési központ elhasználódott és né
hány helyen balesetveszélyessé vált pad
lóburkolatának cseréje. A változtatáso
kat tovább folytatják, s az eddigi újítá
sok nyomán (színes műsorfüzet, új hon
lap, különleges, igényes programok, az 
előtér átformálása, Internet, stb.) idén 
az épület ajtóinak felújítását tervezik, 
melyhez a budakesziektől segítséget, fel
ajánlásokat várnak.

Terembérlet
A művelődési központ a civilszerveze

tek számára a teremhasználatot tovább
ra is ingyen biztosítja. A bevétel orientált

Budakesziek karácsonya 
Németországban

December 17-én tartotta a Budakeszi 
Társaság tradicionális, korábbi- és je
lenlegi vezetőségének karácsonyi ün
nepségét.

Mintegy negyvenen jöttünk össze eb
ben az évben a Sinsheim-hez tartozó 
Ehrstádt-ban és nem Jerzsabek Feri 
menzingeni fogadójában. O szegény 
már csak föntről kísérhette figyelemmel 
a mostani találkozót.

Az ünnepség hasonlóképpen zajlott, 
mint az eddigiek: jókat beszélgettünk a 
ritkán látott ismerőseinkkel, barátaink
kal, mégsem volt ugyanaz. Kiváló étele
ket lehetett fogyasztani, csak hát nem a 
megszokott, Jerzsabek Feri-féle házi 
disznótorost.

Ki volt téve szép számban a Budakeszi 
Hírmondó és a Budakeszi Iránytű is, 
melyekből mindenki annyit vehetett, 
amennyit csak akart, és lehetett vásárol
ni a gyönyörű régi képekkel ékesített, 
2006-os budakeszi naptárból is.

Jól éreztük magunkat. Mint mindig, 
most is énekeltünk vegyesen magyar és 
német dalokat, de a hangulat mégsem 
volt a régi. Úgy tűnik, Jerzsabek Ferivel 
végleg lezárult egy korszak.

Kép és szöveg 
Müller János Gondelsheim, Németország
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rendezvények esetében azonban terem- 
bérleti díjat kérnek a jövőben, ami a 
jegybevétel 10%-a lesz: minimum 20 
ezer, de maximum 40 ezer forint. Ez a 
piaci ár harmada.

Indul a kampány
2006 a választások éve lesz. A köztár

sasági elnök április 9.-re és 23.-ra tűzte 
ki az országgyűlési választások két for
dulójának időpontját. Ezzel kezdetét ve
szi a kampányidőszak. A helyi politikai 
pártokat az intézmény vezetője február 
6.-ra választási egyeztető fórumra hívta 
össze, hogy a teremhasználatra vonatko
zó szabályokban és feltételekben közö
sen megegyezhessenek.

Programfüzet
A Művelődési Központ kéri a helyi ren

dezvények szervezőit - intézménytől, szer
vezettől vagy helyszíntől függetlenül -, 
hogy programjaikról tájékoztassák a köz
pont dolgozóit, hogy havonta megjelenő 
műsorfüzetükben tájékoztathassák a la
kosságot. A Művelődési Központ műsor
füzetének lapzártája mindig az előző hó
nap 15. napja. így a márciusi programo
kat népszerűsítő, márciusi programfüzet 
lapzártája február 15-én lesz.

kohuka

Lieber Éva t
(1932-2005)

Festő és textilművész
1932-ben született 
Budapesten. A Buda
pesti Képzőművészeti 
Főiskola alkalmazott 
grafika szakán Kádár 
György osztályán vé
gezte tanulmányait és 
diplomázott. Első ki
állításait festményeiből rendezte (Fé
nyes Adolf Terem, Pincevárosi Galéria), 
majd a 60-as évek végétől kezdett tex
tillel is foglalkozni. 1973-ban textiljei
ből rendezett kiállítást a Műcsarnok 
Kamaratermében, amit a TV Galéria
sorozat is bemutatott. Ettől kezdve a 
két műfajt egyidejűleg, illetve felváltva 
művelte. Gondolatvilágának fő forrásai 
a népművészet, a mitológia és a Biblia. 
Rendszeresen vett részt országos kiállí
tásokon. Dolgozott a Prilepi 
muvésztelepen (Jugoszlávia 1973). Ta
nulmányúton járt Olaszországban, 
Franciaországban, Ausztriában, Hollan
diában és Norvégiában.

1977 óta él Budakeszin férje, Somos 
Miidós festőművész oldalán.

Lieber Évát december 12-én kísérték utolsó 
útjára a budakeszi temetőben.

Endele Mátyás t 
(1919-2005)

Endele Mátyást, a Hagyományőrző Kör tagját 
karácsony előtt helyezték örök nyugalomra a 
budakeszi temetőben. Bechtold Gábor meg
emlékező szavaiból idézünk.

„Furcsa, kettős érzéssel állok Endele Mátyás ra
vatala előtt. Természetesen szomorúsággal teli ér
zések ülik meg gondolatainkat, ugyanakkor Matyi 
bácsi élete alapján okkal érezhetjük úgy, hogy ez a 
„fejlehajtott szomorúság” idegen volt, idegen len
ne tőle. Persze talán már maga az ilyesfajta beszéd 
sem az ő esete, nem olyan ember volt, aki beszéd
del akarta volna megoldani a dolgokat. Ha meg
szólalt, akkor ő mondani akart valamit. Talán 
könnyű volt neki, hiszen az a ritka orgánum, az ő 
basszusa szinte páratlan volt, nehéz lett volna 
nem odafigyelni rá.

Emlékszem egy énekkari próbára. Húsvétra ké
szültünk, úgy a nyolcvanas évek elején, közepén. 
Az Egyház az ősi hagyományokhoz való visszaté
résként a nagyszombati szertartások kezdetét sö
tétedés utánra tette. Az ember azt már gyerekként 
is látta, hogy a Húsvét két legjelentősebb momen
tuma a Passió és a sonka, így a szertartások és a 
sonka között kialakuló konfliktus mellett nem is 
lehetett szó nélkül elmenni. A próbákon a legko
molyabb, egyszersmind a legvidámabb megjegyzé
sek a hittanterem bal hátsó felében helyet foglaló 
basszus szólamtól (Endele Matyi és Herceg Feri 
bácsitól) jöttek. Abban az időben nélkülük nem is 
létezhetett basszus szólam Budakeszin, ezért az ő 
véleményük a kérdésről megkerülhetetlen volt. 
A tanakodást kis idő után Matyi bácsi szavai zár
ták le: ha ez így van, akkor ezután legfeljebb előbb 
lesz a sonka, s csak azután a feltámadás! A béke 
helyreállt, így még éveken át élvezhettük hangját 
a Passiók Jézusaként is.

Endele Mátyást úgy ismerhettük, mint aki a fon
tos és csak a fontos dolgokkal foglalkozott, abból 
is csak azzal, amihez képessége volt. Olyan fajta 
ember volt, aki a feladatokat teljesíteni, az életet 
élni, a jó ételt, a jó bort ízlelni szerette, s nem be
szélni, filozofálni akart róla. Soha nem hallottam 
beszélni arról, hogy hagyományaink megőrzése 
milyen fontos, de számára biztosan fontos volt, 
hiszen a Hagyományőrző Kör alapítói, vezetőségi 
tagjai között tisztelhetjük őt. Soha nem hallottam 
beszélni őt a földről, a gazdálkodás, a gazda fon
tosságáról, de ezek biztosan fontosak voltak szá
mára, hiszen sokszor láthattuk traktorral kika
nyarodni az Erkel utcából a Fő utcára, s menni a 
munkát elvégezni. Talán soha nem hallhattuk őt 
beszélni az ének, a dal szépségéről, fontosságáról, 
de biztosan fontos volt számára, különben nem 
csodálhattuk volna hangját évtizedeken át az 
énekkarban, például a Passiók Jézusaként.

Matyi bácsi, úgy hiszem itt és most nekünk sem 
fogadkozni, beszélni érdemes, hogy ezt-azt fo
gunk megtenni, megőrizni, folytatni. Inkább azt 
remélem, hogy fogadalom nélkül is meg tudjuk 
Budakeszi számára őrizni azokat a dolgokat, amik 
fontosak Budakeszi életében! Ezért bár öröm, s 
megtiszteltetés számomra, hogy egy korban élhet
tünk, de a ránk hagyott örökség megőrzése felada
tokat, felelősséget is ró ránk.

Azzal a reménnyel búcsúzom a Hagyományőrző 
Kör nevében, hogy az örök dal, az örökjét hazájá
ban a mostani szomorúság helyett a régi jókedv
ben láthatjuk viszont egymást!”


